
Notitie Kracht van Utrecht – voor de Raadsinformatieavond van 23 september

Verkeerscirculatie rond de Knip Weerdsingel / Monicabrug 

De bijdrage van de Kracht van Utrecht bestaat uit twee delen.

Het eerste deel bevat het plan zelf en het tweede deel de samenhang en visie met het grote  
geheel.

Deel een, het plan zelf.

Het belangrijkste bezwaar van het plan ligt in onze verwachting dat er ten aanzien van de 
autoverkeersstromen een ongunstig waterbed effect ontstaat. De Kracht van Utrecht wil een 
waterbed effect van minder autokilometers naar meer fietskilometers en daarmee een 
duurzame stad ontwikkelen.

Voor het fietsverkeer lezen we gelukkig al en waarderen: "De doorstroming van het 
fietsverkeer mag, ten opzichte van het herinrichtingsplan met knip, niet nadelig beïnvloed 
worden". 
Er kan tegelijk wel een verbetering gemaakt worden en voor een groot deel is dat al zo.

In het plan wordt gesteld dat indien het beoogde effect, door monitoring te peilen, niet wordt 
gehaald er aanvullende maatregelen worden genomen.
Wij zijn benieuwd welke maatregelen dat zijn.

In dit kader wordt al wel het anders inregelen van verkeerslichten op de nieuwe kruising aan 
de kop van de Amsterdamsestraatweg gemeld. Houdt dit in dat er toch langere wachttijden 
voor fietsers op dit belangrijke punt voor hen kunnen ontstaan zo vlak bij het station waar 
straks een goede fietsparkeergarage aangelegd is?

De maatregelen om sluipverkeer door de woonwijken te voorkomen vallen niet allemaal in het 
voortschrijdende inzicht van woonerf gedachte en 30 km/u-gebied. Het niet meer plaatsen of 
weghalen van paaltjes en middengeleiders vallen hier bijvoorbeeld onder en het niet 
aanleggen of weghalen van trottoirs.

Deel twee, de samenhang en visie met het groter geheel.

De stad Utrecht wordt steeds aantrekkelijker als toeristische attractie en de tourstart volgend 
jaar zal daar ook nog stevig aan bijdragen.

Een mooie visie om van Utrecht een zeer aantrekkelijke binnenstad te maken voor toeristen 
en er te winkelen is het volgende: Binnen de singels zo min mogelijk auto's en in een schil 
daaromheen zo min mogelijk doorgaand (sluip)verkeer, zeker tijdens de spitstijden. 



Het fietsverkeer is aan een enorme boost bezig, mede veroorzaakt door de E-bike. Het 
voetgangersverkeer, doordat het OV een steeds grotere rol speelt, neemt alleen maar toe.

Het is niet mogelijk, niet zonder inefficiënte kosten, meer ruimte te creëren. In het verleden is 
dat gebeurd, maar de Catharijnesingel gaat weer open. 

Als er geen keuze gemaakt wordt hoeveel autoverkeer de gemeente binnen de singels en er 
direct buiten wil hebben en hoeveel parkeerplekken in dat gebied, bevatten alle te nemen 
maatregelen op verkeersgebied, en ook deze bij de Monicabrug, te ongewisse investeringen 
voor wat het oplevert. Het ruimtegebruik zou leidend moeten zijn. Nu zijn dat voornamelijk 
mvt per etmaal en lucht- en geluidsnormen. 

Om een voorbeeld van samenhang met het groter geheel te noemen op fietsgebied: de 
Cremerstraat wordt waarschijnlijk een fantastische doorfietsroute. Maar tot hoever? Graag wil 
men vanuit Leidsche Rijn richting De Uithof over een route niet direct door het centrum en het 
stationsgebied maar iets ten noorden. Over de kruising met de Amsterdamsestraatweg (gelijk- 
of ongelijkvloers) en het liefst een brug over de nieuwe singel nabij het Paardenveld, de 
zogenaamde Molenbrug. De geplande Paardenveldbrug is hiervoor niet bedoeld. Of het 
geplande fietspad aan de waterzijde van Weerdsingel wz hier deel van uit kan maken zal 
afhangen van de aansluitingen in beide richtingen.

De Kracht van Utrecht heeft al eerder met bewonersgroepen een intern memo over de knip  
gemaakt. De algemene aanbevelingen daaruit zijn:

1) Maximeer het aantal gemotoriseerde voertuigen in de stad en in (bepaalde) 
straten.
Maximeer daarmee de hoeveelheid toegestane luchtvervuiling. Hoeveel druk van 
gemotoriseerd verkeer op de stad (luchtverontreiniging, lawaai, ruimtegebruik) sta je toe? Leg 
deze maximering ook vast, als uitgangspunt van verdere beleidsmaatregelen. 

2) Denk integraal na over verkeersstromen in de stad.
1. Wat zijn/worden de ring- en invalswegen met gewenste max. capaciteit per dag, maar 
vooral per uur.
2. Maak een nieuw VCP (VerkeersCirculatiePlan) 2020-2028.
3. Neem no-regret maatregelen die passen in het VCP. Als voorbeelden: Rode Brug knip, 
stukje ASW/Weerdsingel één richting.
4. Monitoor de verkeersveiligheid.
5. Wat wordt het fietsnetwerk en welke eisen gelden daarvoor.

3) Verkeersmodel:
Schep helderheid in verkeersaantallen en andere modelinput. Ook de Utrechtse Raad heeft 
meermaals aangegeven dit een knelpunt te vinden. De input van het verkeersmodel dient 
betrouwbaar en helder te zijn voor gemeente én bewonersgroepen. 

Tenslotte:

De Kracht van Utrecht ziet met lede ogen aan hoe het Rijk de automobiliteit versterkt door de 
aanleg van steeds bredere snelwegen. De gemeentes worden hierdoor opgezadeld, en met 
name Utrecht, met steeds meer autoverkeer in de spits gedurende een kortere tijd. Het 
centrum en de voetgangers en fietsers mogen om vele redenen, gezondheid, veiligheid, 
ruimtegebruik etc, niet figuurlijk en letterlijk het slachtoffer worden.



De Kracht van Utrecht en de diverse betrokken bewonersgroepen gaan graag verder in 
gesprek met de gemeente over het Utrechtse verkeersbeleid en de verkeersknip Monicabrug 
in het bijzonder. 

In deze bijdrage is geen tijd om nog in te gaan op de positieve effecten en ideeën die het plan 
zeker bevatten. 

Namens De Kracht van Utrecht,
ing. Cor van Angelen


